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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DEL DIA 1 DE JULIOL DE 2021 

 
Identificació de la sessió: 
Núm. PLE2021000005  
Caràcter: Sessió Ordinària 
Data: 1 de juliol de 2021 
Hora d’inici: 20:00h 
Hora de fi: 21:10 h 
Lloc: Telemàtic 
 
Hi assisteixen: 
Marc Uriach Cortinas, Alcalde 
Jose Antonio Peinado Garcia, Regidor/A 
Sylvia Sancho Badell, Regidor/A 
Josep Maria Duart Montoliu, Regidor/A 
Raul Cañete Piñar, Regidor/A 
 Marta Clopes Cardona, Regidor/A 
Ana Maria Chacón Barreto, Secretaria-Interventora 
Raquel Brosa Martínez, Regidor/A 
Olga Hernaiz Olias, Regidor/A 
 
Han excusat la seva absència: 
 Jordi Esmandia Barenys, Regidor/A 
 
Ordre del dia 
1.- PART RESOLUTIVA 
1.1.- Aprovació, si s'escau, acta sessió anterior 
1.2.- Donar compte de l'aprovació de la liquidació del pressupost  2020 
1.3.- Donar conformitat a l’actualització de l'encomanda de gestió i el Conveni-Tipus sobre 
l'assumpció de les funcions d’assistència  en la gestió econòmica local (ASGEL)  per la Diputació de 
Barcelona 
1.4.- Aprovació conveni amb el Consell Comarcal en matèria d'assistència tècnica de joventut 
1.5.-  Aprovació de la modificació conveni amb el Consell Comarcal del Vallès Oriental per a la 
prestació assistència en matèria d'enginyeria 
1.6.- Aprovació conveni de col·laboració per a l'execució del projecte "Baix Montseny Cultura 4.0" 
en el marc del programa "Treball, Talent i Tecnologia" de la Diputació de Barcelona 
1.7.-  Adhesió Xarxa de ciutats i pobles cap a la sostenibilitat 
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1.8.- Aprovació pròrroga servei de recollida de residus sòlids urbans 
1.9.-  Aprovació moció setmana europea de la mobilitat 2021 
1.10.-   Junta General Ordinària de Promocions Municipals Gualba SL 
2.- CONTROL ORGANS DE GOVERN 
2.1.- Donar compte del Decrets d'Alcaldia 
2.2.- Precs i Preguntes 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
Un cop la Secretària Interventora ha comprovat l’existència del quòrum que cal perquè es pugui iniciar 
la sessió, es comencen a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
 
El Sr. Alcalde explica que aquest Ple es fa de forma telemàtica perquè encara es pot escollir si els plens 
es fan telemàtics o presencials però que, a més a més, un altre motiu es que no es disposa del mobiliari 
de la Sala de Plens que encara no ha arribat i s’ha d’acabar de muntar. I per normativa COVID encara 
que està garantit l’aforament de regidors  i secretària no es podria garantir l’accés de públic. També es 
necessita la tecnologia per poder connectar-se. 
 
Excusa l’absència del Sr. Esmandia per motius personals. 
 
El Sr. Alcalde demana qui farà de portaveu del grup d’ERC. 
La Sra. Hernaiz manifesta que serà ell la portaveu. 
 
1.0.- PART RESOLUTIVA 
 
1.1.- Aprovació, si s'escau, acta sessió anterior 
El S. Alcalde sotmet a la consideració del Ple l’acta de la sessió anterior, celebrada amb caràcter ordinari 
el dia 1 de juliol de 2021. 
 
Sotmesa a votació la proposta és aprovada per unanimitat. 
  
1.2.- Donar compte de l'aprovació de la liquidació del pressupost  2020 
El Sr. Alcalde dona compte al Ple del Decret núm. 233, de data 25 de juny de 2021, d’aprovació de la 
liquidació de pressupost 2020, que es transcriu:  
 
“Vist que amb data 7 de juny de 2021, es va incoar procediment per aprovar la liquidació del Pressupost 
de l'exercici 201. 
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Vist que amb data 8 de juny de  2021, va ser emès informe d'Intervenció, de conformitat amb l'article 
191.3 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat per Reial decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març. 
 
Vist que amb data 25 de juny de  2021, es va emetre Informe del càlcul de l'Estabilitat Pressupostària i la 
Sostenibilitat Financera. 
 
De conformitat amb l'article 191.3 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat 
per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i amb l'article 90.1 del Reial decret 500/1990, sobre 
matèria pressupostària. 

RESOLC 
 

 
PRIMER. Aprovar  la liquidació del Pressupost General de 2020. 
 
SEGON. Donar trasllat a Ple de la Corporació en la primera sessió que aquest celebri, d'acord amb quant 
estableixen els articles 193.4 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat per 
Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i 90.2 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril. 
 
TERCER.  La remissió de còpia d'aquesta Liquidació als òrgans competents, tant de la Delegació 
d'Hisenda com de la Comunitat Autònoma.” 
 
El Sr. Alcalde intervé explicant  que després de fer els ajustos comptables i amb el suport de la Diputació, 
que ens ajuda en aquests temes, els resultats d’aquest tancament de liquidació del pressupost 2020 més 
rellevants són els següents: 
El resultat pressupostari ajustat es de 43.722.58€ positius, això vol dir que la diferencia entre els 
ingressos i despeses ha esta positiu. El romanent de tresoreria està en 390.577,60 i el deute està 2%. El 
Els ajuntaments es poden endeutar fins a un 110%. Aquests son molts bons números, més tenint en 
compte que aquest any ha estat dificultós ja no només pel tema de la covid sinó també pel tema del 
temporal Glòria, que ens va causar uns desperfectes al municipi valorats aproximadament en uns 
200.000€ dels quals hem demanat ajudes i subvencions a les diferents institucions i pràcticament no han 
arribat a la tercera part, per tant hem hagut de suportar aquestes despeses i tot i això aquests números 
són positius.  
 
I no produint-se altres intervencions, el Ple es dona per assabentat. 
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1.3.- Donar conformitat a l’actualització de l'encomanda de gestió i el Conveni-Tipus sobre l'assumpció 
de les funcions d’assistència  en la gestió econòmica local (ASGEL)  per la Diputació de Barcelona 
El Ple de l’Ajuntament de Gualba, en sessió de data 6 d’octubre de 2005, va aprovar el conveni sobre 
l’assumpció de funcions d’assistència en la gestió econòmica local (ASGEL) per la Diputació de Barcelona. 
 
En data 3 de març de 2021, registre d’entrada 2021000684, la Diputació de Barcelona ha comunicat que 
el Ple de la Diputació de Barcelona, en sessió celebrada el dia 28 de gener de 2021, va aprovar 
l’actualització de l’encomanda de gestió i del Conveni-Tipus sobre l’assumpció de les funcions 
d’assistència en la gestió econòmica local (ASGEL) per la Diputació de Barcelona. 
 
Aquesta actualització es fonamenta en la necessitat d’adaptar el seu contingut a la nova normativa en 
l’àmbit dels convenis interadministratius, la institució jurídica de l’encomanda de gestió, la comptabilitat 
local, el funcionament electrònic de les administracions públiques i la protecció de dades de caràcter 
personal. 

LEGISLACIÓ APLICABLE  

 Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de Protecció de Dades Personals i garantia dels drets 
digitals. 

 Reglament (UE) 2016/679 del Parlament Europeu i del Consell, de 27 d’abril, relatiu a la protecció de 
les persones físiques en allò que respecta al tractament de les seves dades personals i a la lliure 
circulació d’aquestes dades. 

 Ordre HAP/1364/2018, de 12 de desembre, per la que es modifiquen els plans de comptes locals 
annexos a les instruccions dels models normal i simplificat de comptabilitat local. 

 Reial Decret 3/2010, 8 de gener, pel que es regula l’Esquema Nacional de Seguretat en l’àmbit de 
l’Administració Electrònica. 

 Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les administracions publiques. 

 Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les Administracions públiques de 
Catalunya 

 Llei 40/2018, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic. 

 Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 

 Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

Es proposa al Ple l’adopció del següents acords: 
 
Primer: Donar conformitat a l’actualització de l’encomanda de gestió i del Conveni-Tipus sobre 
l’assumpció  de les funcions d’assistència en la gestió econòmica local (ASGEL) per part de la Diputació 
de Barcelona. 
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Segon: Donar trasllat d’aquest acord a la Diputació de Barcelona. 
 
El Sr. Alcalde explica que L’ASGEL és un programa de comptabilitat i assessorament de la Diputació. El 
Ple de l’Ajuntament de Gualba  l’any 2005 va aprovar el conveni de funcions d’assistència en la gestió 
econòmica local amb el programa ASGEL i ara al març del 2021  el Ple de la Diputació de Barcelona va 
aprovar  l’actualització del conveni tipus sobre l’assumpció de les funcions d’assistència en la gestió 
econòmica local (ASGEL). 
 
Sotmesa a votació la proposta s’aprova per unanimitat. 
 
1.4.- Aprovació conveni amb el Consell Comarcal en matèria d'assistència tècnica de joventut 
Correspon als Consells Comarcals assessorar els municipis mitjançant la prestació d'assistència tècnica, 
jurídica i econòmica, d'acord amb els articles 25 i 28 del Decret legislatiu, 4/2003, de 4 de novembre, pel 
qual s'aprova el Text refós de la Llei de l'organització comarcal de Catalunya. 
 
En data 5 de novembre de 2020  l’Ajuntament de Gualba ha comunicat al Consell Comarcal del Vallès 
Oriental que està interessat en continuar disposant d’aquesta assistència tècnica en l’àmbit de joventut.  
 
El Ple del Consell Comarcal, en sessió de data 19 de maig de 2021, ha aprovat el contingut i la signatura 
del conveni amb l’Ajuntament de Gualba per a la prestació d’assistència en matèria de joventut per al 
període compres entre el 31 de gener de 2021 i el 31 de desembre de 2021 
 
Vist el conveni de col·laboració amb el Consell Comarcal del Vallès Oriental per a la prestació del servei 
d’assistència tècnica en matèria de joventut any 2021. 
 
Atès que existeix consignació pressupostària suficient a la partida 330 46104 del pressupost municipal 
de despeses. 
 
Vist l’informe de Secretaria Intervenció 
 
Vist el que preveuen els articles 47.2.h), 55 i 57 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases 
del règim local; els articles 61 a 71 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova 
el Text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local, l’article 191 del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya i els articles del 303 al 311 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals, sobre la cooperació econòmica, tècnica i administrativa entre 
administracions públiques i l’aprovació dels corresponents convenis interadministratius. 
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Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Gualba l’adopció dels següents acords: 
 
Primer: Aprovar el conveni de col·laboració amb el Consell Comarcal del Vallès Oriental per a la 
prestació del servei d’assistència tècnica en matèria de joventut per al període compres entre el dia 1 de 
gener de 2021 i el 31 de desembre de 2021 
 
Segon: Aprovar  la despesa de 11.166,60€ amb càrrec a la partida  330 46104 del pressupost municipal 
de despeses. 
 
Tercer: Facultar al Sr. Alcalde per a la signatura de l’esmentat conveni en nom i representació de 
l’Ajuntament de Gualba. 
 
Quart: Notificar aquest acord al  Consell Comarcal del Vallès Oriental. 
 
Sotmesa a votació la proposta s’aprova per unanimitat. 
 
La Sra. Olga Hernaiz  intervé per puntualitzar que deixa el micro obert perquè com el Ple s’està gravant 
que es senti el sentit del seu vot.  
 
El Sr. Alcalde li comenta que cap problema.  
 
L’Alcalde puntualitza que en el punts anteriors també han dit que si. 
 
La Sra.  Olga Hernaiz respon que és correcte. 
 
 
1.5.-  Aprovació de la modificació conveni amb el Consell Comarcal del Vallès Oriental per a la 
prestació assistència en matèria d'enginyeria 
Correspon als Consells Comarcals assessorar els municipis mitjançant la prestació d'assistència tècnica, 
jurídica i econòmica, d'acord amb els articles 25 i 28 del Decret legislatiu, 4/2003, de 4 de novembre, pel 
qual s'aprova el Text refós de la Llei de l'organització comarcal de Catalunya. 
 
L’article 10 de la llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les Administracions 
públiques de Catalunya i l’article 11 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic, 
preveuen que la realització d’activitats de caràcter material, tècnic o de serveis de la competència dels 
òrgans administratius o de les entitats de dret públic podrà ser encarregada a altres òrgans o entitats de 
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la mateixa o d’una altra administració, per raons d’eficàcia o quan no es tinguin els mitjans tècnics idonis 
per dur-la a terme. 
 
L’Ajuntament de Gualba no disposa de mitjans personals necessaris  per a la prestació dels serveis en 
matèria d’enginyeria i medi ambient que permetin gestionar de forma eficient les seves competències.  
 
L’Ajuntament de Gualba te subscrit un conveni amb el Consell Comarcal del Vallès Oriental per a la 
prestació del servei d’assistència tècnica en matèria d’enginyeria. 
 
El 6 de març de 2020 l’Ajuntament de  Gualba va sol·licitar al Consell Comarcal la modificació del conveni 
per a la prestació del servei d’assistència tècnica en matèria d’enginyeria  per incorporar l’assistència 
tècnica en matèria de medi ambient . 
 
El Consell Comarcal del Vallès Oriental ha notificat l’aprovació de la modificació del conveni per a la 
prestació del servei d’assistència tècnica en matèria d’enginyeria  per incorporar l’assistència tècnica en 
matèria de medi ambient. 
 
Vist l’informe de la Secretària Interventora. 
 
Atès que d’acord amb l’article  114.3 e) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya i 
47.2 h) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de  règim local estableix que es requerirà 
el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal dels membres de les corporacions per a 
l’adopció dels acords relatius a la transferència de funcions o activitats a altres administracions 
públiques, així com l’acceptació de les delegacions o encàrrecs de gestió realitzades per altres 
administracions, excepte que per llei s’imposi obligatòriament. 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
Primer: Aprovar l’encàrrec  de gestió de la prestació d’assistència en matèria de medi ambient del 
municipi de Gualba al Consell Comarcal del  Vallès Oriental. 
 
Segon: Aprovar la modificació del conveni amb el Consell Comarcal per a la prestació del servei 
d’assistència tècnica en matèria d’enginyeria  per incorporar l’assistència tècnica en matèria de medi 
ambient 
 
Tercer:  Aprovar la despesa amb càrrec a les aplicacions pressupostaries 171 46105 i 459 46106 del 
pressupost municipal de despeses. 
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Quart: Facultar al Sr Alcalde, amb el poder tan ampli i necessari com en dret sigui necessari per a portar 
a terme la signatura del conveni esmentat.  
 
Cinquè:  Notificar el present acord al Consell Comarcal del Vallès Oriental. 
 
El Sr. Alcalde explica que és un conveni similar al de joventut però en aquest cas l’Ajuntament també te 
subscrit un conveni amb el Consell Comarcal per la prestació del servei d’enginyeria que també s’ha 
d’anar renovant. A la vegada aquest mateix conveni s’aprofita per incorporar l’assistència tècnica en 
matèria de medi ambient d’una noia que tenim últimament. El que es porta al Ple es la seva aprovació 
amb la modificació de la incorporació de la tècnica de medi ambient. 
 
Sotmesa a votació la proposta s’aprova per unanimitat. 
 
1.6.- Aprovació conveni de col.laboració per a l'execució del projecte "Baix Montseny Cultura 4.0" en 
el marc del programa "Treball, Talent i Tecnologia" de la Diputació de Barcelona 
El Sr. Alcalde procedeix a la lectura de la proposta: 
 
La Diputació de Barcelona, mitjançant acord de la Junta de Govern de data 12/11/2020 ha aprovat el 
Programa específic “Treball, Talent i Tecnologia”, en el marc del Pla de concertació “Xarxa de Governs 
Locals 2020-2023”,  així com el règim regulador i la concessió d’ajuts als Ajuntaments de la província de 
Barcelona.   
 
L’objectiu del programa Treball, Talent i Tecnologia és promoure el Treball digne, la millora 
competencial del Talent local i el creixement econòmic sostenible a través de la Tecnologia. Impulsa la 
tecnologia i l’acompanyament a la transició digital de persones, empreses i institucions cap a un model 
socioeconòmic sostenible, inclusiu, competitiu, solidari i igualitari. 
 
L’Ajuntament de Gualba  és beneficiari del Programa Treball, Talent i Tecnologia amb una subvenció per 
import de 4.593,94€ per a l’any 2021 i una subvenció de 2.473,66€ l’any 2022. 
 
L’execució del projectes desenvolupats en el marc del Programa TTT es pot dur a terme pel  propi ens o 
per encàrrec a través de ens instrumentals, sempre que la matèria formi part de l’àmbit d’actuació de 
l’ens, d’acord amb els seus estatuts, i en els termes dels articles 32 i següents de la Llei 9/2017, de 8 de 
novembre, de Contractes del Sector Públic. També a través d’altres ens locals que ostentin la condició 
de destinataris del Pla de concertació Xarxa de Governs Locals 2020-2023, amb qui es formalitzi un 
encàrrec en els termes de l’article 11 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic. 
Es podran realitzar projectes de manera agrupada sempre i quan es formalitzin els convenis 
corresponents entre els ens destinataris participants. 
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Atès que l’execució conjunta  amb els Ajuntaments de  Campins, Fogars de Montclús, Gualba, Llinars del 
Vallès, Montseny, Sant Celoni, Sant Esteve de Palautordera, Santa Maria de Palautordera, Vallgorguina i 
Vilalba Sasserra del  projecte “Baix Montseny Cultura 4.0” en el marc del programa “ Treball, Talent i 
Tecnologia” de la Diputació de Barcelona, permetrà una millor gestió del recursos i obtenir una major 
eficàcia en l’execució del projecte. 
 
Vista la memòria justificativa i l’Informe de la Secretària Interventora. 
 
Vist el Conveni  de col·laboració entre els Ajuntaments de Campins, Fogars de Montclús, Gualba, Llinars 
del Vallès, Montseny, Sant Celoni, Sant Esteve de Palautordera, Santa Maria de Palautordera, 
Vallgorguina i Vilalba Sasserra per a l’execució del projecte “ Baix Montseny Cultura 4.0” en el marc del 
programa “ Treball, Talent, i Tecnologia” de la Diputació de Barcelona. 
  
Vistos els articles  108.3 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les 
administracions públiques de Catalunya; article  303 i ss del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el  Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals; articles 47 a 53 de la Llei 40/2015, d’1 
d’octubre, de règim jurídic del sector públic; el Text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, aprovat per Decret Legislatiu 2/2003, de 2 d’abril; Llei 7/1985, de  28 d’abril, reguladora de 
les bases de regim local. 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
Primer: Aprovar el conveni de col·laboració entre els Ajuntaments de Campins, Fogars de Montclús, 
Gualba, Llinars del Vallès, Montseny, Sant Celoni, Sant Esteve de Palautordera, Santa Maria de 
Palautordera, Vallgorguina i Vilalba Sasserra per a l’execució del projecte “ Baix Montseny Cultura 4.0” 
en el marc del programa “ Treball, Talent, i Tecnologia” de la Diputació de Barcelona. 
  
Segon.: Autoritzar la despesa de 4.593,94€ en concepte d’aportació al conveni, amb càrrec a la partida 
333 22799 del pressupost 2021. Per a l’any 2022 l’aportació serà de 2.473,66€ 
 
Tercer: Facultar al Sr Alcalde, amb el poder tan ampli i necessari com en dret sigui necessari per a portar 
a terme la signatura del conveni esmentat.  
 
Quart: Notificar el present acord Ajuntaments de Campins, Fogars de Montclús, Gualba, Llinars del 
Vallès, Montseny, Sant Celoni, Sant Esteve de Palautordera, Santa Maria de Palautordera, Vallgorguina i 
Vilalba Sasserra. 
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Cinquè: Publicar el conveni. 
 
Sotmesa a votació la proposta s’aprova per unanimitat. 
 
1.7.-  Adhesió Xarxa de ciutats i pobles cap a la sostenibilitat 
El Sr. Alcalde procedeix a la lectura de la proposta: 
 
La Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat és una associació de municipis compromesos amb el 
medi ambient per avançar cap a un desenvolupament sostenible. Fou creada el 16 de juliol de 1997 en 
l'assemblea constitutiva que va tenir lloc a Manresa, on 118 municipis van formalitzar la seva adhesió, i 
actualment constitueix una plataforma de cooperació i intercanvi on els municipis troben un marc 
adequat per discutir els seus problemes, les seves inquietuds, les seves necessitats, les seves 
experiències, i promoure i dur a terme projectes d'interès comú. 
 
Vistos els Estatuts de la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat. 
 
Ates que es considera d’interès l’adhesió de l’Ajuntament de Gualba a la Xarxa de Ciutats i Pobles per a 
la Sostenibilitat. 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
Primer: l’Adhesió de l’Ajuntament de Gualba a la Xarxa de Ciutats  I Pobles cap a la Sostenibilitat. 
 
Segon: Aprovar els estatuts de la Xarxa de Ciutats  I Pobles cap a la Sostenibilitat. 
 
Tercer: Nomenar a l’Alcalde, Sr. Marc Uriach Cortinas,  representant de l’Ajuntament de Gualba davant 
la  Xarxa de Ciutats  I Pobles cap a la Sostenibilitat. 
 
Quart: Facultar al Sr. Alcalde per a formalitzar els documents necessaris per a l’execució d’aquests 
acords. 
 
Cinquè: Notificar aquests acords a la Xarxa de Ciutats  I Pobles cap a la Sostenibilitat. 
 
Sotmesa a votació la proposta s’aprova per unanimitat. 
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1.8.- Aprovació pròrroga servei de recollida de residus sòlids urbans 
El Sr. José Javier García del Rio, , en qualitat de Director General i actuant en nom i representació de la 
mercantil CORPORACIÓN CLD S.U.T.R, SL, presenta escrit indicant que són prestataris del servei de 
recollida de residus sòlids urbans al municipi des de l’1 de gener de 2004; Que el Ple de l’Ajuntament de 
Gualba, en sessió celebrada el 24 de gener de 2019 va prorrogar la vigència del contracte des de l’1de 
gener de 2019 fins al  31 de desembre de 2020; que  CORPORACIÓN CLD S.U.T.R, SL està interessada i 
manifesta la seva  voluntat de prorrogar l’esmenta contracte un any més, acollint-se a la clàusula 15 del 
Plec administratiu 
 
Vist el que estableixen els plecs de clàusules administratives particulars  per a la recollida 
d’escombraries al municipi de Gualba i el contracte signat amb CONCESIONARIA BARCELONESA SL, avui 
CORPORACIÓN CLD S.U.T.R  per a la prestació de l’esmentat servei . 
 
Atès que existeix consignació suficient a l’aplicació pressupostària 1621 22700 del pressupost vigent .  
 
Es proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
  
PRIMER: Prorrogar el contracte  amb CORPORACIÓN CLD S.U.T.R , SL, per a la prestació del servei de 
recollida de residus sòlids urbans des del 1 de gener de 2021 fins el 31 de desembre de 2021  
 
SEGON: Comunicar aquest acord a   CORPORACION CLD S.U.T.R, SL. 
 
Sotmesa a votació la proposta s’aprova per unanimitat. 
 
1.9.-  Aprovació moció setmana europea de la mobilitat 2021 
El Sr. Alcalde llegeix la moció: 
 
Els Regidors de Junts per Gualba proposen al Ple de l’Ajuntament de Gualba l’aprovació de la Moció que 
transcrita diu:  
 
Des de fa anys, centenars de ciutats europees, celebren la Setmana Europea de la Mobilitat, un 
esdeveniment que s'emmarca dins la European Mobility Week. L’objectiu és conscienciar a la ciutadania 
sobre un model de mobilitat més saludable, segura i sostenible i menys contaminant en benefici de 
tothom. 
 
La Setmana de la Mobilitat se celebra a tot Europa entre el 16 i el 22 de Setembre. És una oportunitat 
per presentar davant la ciutadania les alternatives que ja existeixen i explicar els reptes que afronten les 
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ciutats i pobles per incloure el canvi de comportament com a pilar fonamental per una estratègia de 
transport sostenible a tot Europa i una millora ambiental. 
 
 
Per a l’any 2021 el tema de la campanya és “Seguretat i salut amb una mobilitat sostenible” i s’ha 
escollit un lema adequat a l’objectiu principal de millora de la salut “Fes salut. Mou-te de manera 
sostenible”. 
 
A Catalunya portem molts anys treballant per fomentar una mobilitat sostenible, avançant en la 
utilització del transport públic, i el foment de la mobilitat activa. Per això és molt important que 
enguany, per superar la baixada en la utilització del transport públic fruit de la pandèmia de la Covid19, 
treballem conjuntament per fer-hi front. 
 
La setmana Europea de la Mobilitat de l’any 2020 va enregistrar un total de 227 municipis de Catalunya 
amb una població afectada de 5.955.452 ciutadans, el representa una participació molt per sobre de la 
resta dels municipis europeus. Aquestes dades s’han mantingut al llarg dels anys, ja que els Ajuntaments 
de Catalunya sempre han estat cabdals en la millora de l’urbanisme i el foment de la pacificació del 
trànsit, i l’impuls de bones mesures per a millorar la sostenibilitat en els desplaçaments dels seus 
ciutadans i ciutadanes i la millora de la qualitat de l’aire. 
 
En concret, els objectius de la Setmana Europea de la Mobilitat són: 
 

 Estimular un comportament ciutadà, en relació amb l’ús del vehicle, compatible amb el 
desenvolupament urbà sostenible, en particular amb la protecció de la qualitat de l’aire, la 
prevenció d’accidents de trànsit, la reducció d’emissió de gasos que provoquen l’efecte 
hivernacle i el consum racional dels recursos energètics. 

 Sensibilitzar la ciutadania sobre els impactes ambientals del transport i informar-la 
sobre les seves diferents modalitats. 

 Impulsar l’ús dels mitjans de transport sostenibles i, en particular, el transport públic, la 
bicicleta, la mobilitat a peu i els vehicles elèctrics. 

 Potenciar un retrobament de la ciutadania amb la ciutat, la seva gent i el seu patrimoni cultural, 
en un entorn saludable i relaxat. 

 Reflexionar sobre com afecta a la nostra salut l’ús excessiu del transport motoritzat. Per una 
banda, la contaminació atmosfèrica i la congestió que generen tenen un impacte negatiu sobre 
els sistemes respiratori i cardiovascular. Per una altra, propicien el sedentarisme i la inactivitat 
física 
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Gran part de l’objectiu de reducció de les emissions del transport i del canvi climàtic passa per un 
transvasament des del transport privat al transport públic, i la descarbonització del parc automobilístic 
del nostre país. En aquest sentit, la societat catalana ha respost amb un augment de la utilització del 
transport públic, però també amb un augment de l’ús de la bicicleta, els patinets i sobretot el caminar 
per les distàncies curtes. 
 
Aquesta estratègia s’emmarca dins l’Agenda 2030 per al desenvolupament sostenible, aprovada al 
setembre de 2015, per l’Assemblea General de Nacions Unides que reconeix que l’assoliment dels 17 
Objectius de Desenvolupament Sostenible és una responsabilitat compartida i encoratja a crear aliances 
entre tots els països i actors per assolir els ODS. 
 
Així, l’Aliança Catalunya 2030 vol sumar complicitats i noves adhesions arreu del territori, obrint-se a 
totes les entitats del país compromeses a treballar per assolir els 17 Objectius per al Desenvolupament 
Sostenible de Nacions Unides. 
 
Per tant, és una bona oportunitat per explicar què s’està fent sobre mobilitat sostenible al nostre 
municipi, promocionar les iniciatives de mobilitat urbana sostenible, conscienciar del què suposa seguir 
amb una mobilitat poc sostenible en termes mediambientals i de   qualitat de vida establir 
col·laboracions amb les entitats locals i comunicar noves  polítiques i mesures permanents. 
 
Per tot això, proposem al Ple els següents acords: 
 
PRIMER: Inscriure l’Ajuntament de Gualba a la Setmana Europea de la Mobilitat d’aquest any dins  de les 
dates que marca la Generalitat de Catalunya i la European Mobility Week i fer-hi constar les  accions 
acordades en l’acord segon. 
 
SEGON: Fer constar que l’Ajuntament de Gualba ha impulsat o impulsarà les següents accions per tal de 
fomentar una mobilitat més sostenible  i saludable: 
 

- Desenvolupament del projecte Connexió entre nuclis per afavorir  la mobilitat a peu i en 
bicicleta entre nuclis i equipaments municipals. 

- Adhesió a la xarxa de ciutats i pobles cap a la sostenibilitat. 
- Desenvolupament del projecte de pacificació de la Plaça Joan Ragué i el seu entorn per prioritzar 

el pas de vianants  davant els vehicles. 
-  

 
QUART: Adherir a l’Ajuntament de Gualba a  la Estratègia Catalana de la Bicicleta 2025 aprovada pel 
Govern de la Generalitat el 5 de novembre de 2019 
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CINQUE: Adherir l’Ajuntament de Gualba a l’Acord nacional per a l’Agenda 2030 a Catalunya, aprovat pel 
Govern de la Generalitat el 18 de febrer de2020 i integrar-se a l’Aliança Catalunya 2030.  
 
Sotmesa a votació la proposta s’aprova per unanimitat. 
 
1.10.-   Junta General Ordinaria de Promocions Municipals Gualba SL 
 
A Gualba, el dia 1 de juliol de 2021, es reuneix el Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària, prèviament 
convocada en forma legal de conformitat amb la legislació aplicable en matèria de règim local, quedant 
vàlidament constituïda amb l’assistència i presència a la mateixa dels senyors regidors que s’indiquen i 
que són els que es relacionen a continuació: 
 
Llistat dels regidors assistents: 
Marc Uriach Cortinas 
José Antonio Peinado Garcia 
Raul Cañete Piñar 
Josep Maria Duart Montoliu 
Sylvia Sancho Badell  
Marta Clopes Cardona 
Raquel Brosa Martinez 
Olga Hernaiz Olias 
 
Sota la Presidència de l’Alcalde de l’Ajuntament En Marc Uriach Cortinas, actuant com a Secretaria  la 
que ho és de la Corporació, Ana Maria Chacón Barreto, figurant a l’ordre del dia de la sessió,   els 
següents assumptes:   
  
Junta General de Promocions Municipals Gualba SL 
-Nomenament de càrrecs 
- Aprovació comptes any 2020 
 
JUNTA GENERAL ORDINARIA  DE PROMOCIONS MUNICIPALS GUALBA 
Es reuneix l’Ajuntament en Ple de Gualba en funcions de Junta General Ordinària de la societat 
“PROMOCIONS MUNICIPALS GUALBA SL” sota la Presidència de l’Alcalde, Sr. Marc Uriach Cortinas, i amb 
l’assistència dels senyors  regidors que s’han fet constar i que s’esmenten a continuació: José Antonio 
Peinado Garcia, Raul Cañete Piñar, Josep Maria Duart Montoliu, Sylvia Sancho Badell,  Marta Clopes 
Cardona, Raquel Brosa Martínez i Olga Hernaiz Olias, per la qual cosa queda constituïda la Junta General 
Ordinària de la societat, de conformitat amb l’article 9 dels Estatuts Socials. 



DOCUMENT

ACTA_PLE
ÒRGAN

SEGURETAT CIUTADANA
REFERÈNCIA

0004-000005-2021

Codi Segur de Verificació: 40c5bb5c-0437-411e-9ef0-a14ab10db643
Origen: Administració
Identificador document original: ES_L01081000_2021_1771846
Data d'impressió: 10/02/2022 20:57:38
Pàgina 15 de 25

SIGNATURES

1.- MARC URIACH CORTINAS (Alcalde), 27/09/2021 08:46:28
2.- ANA MARIA CHACÓN BARRETO (Secretaria-Interventora), 27/09/2021 08:48:35

A
JU

N
T

A
M

E
N

T
 D

E
 G

U
A

LB
A

A
qu

es
t d

oc
um

en
t é

s 
un

a 
cò

pi
a 

au
tè

nt
ic

a 
de

l d
oc

um
en

t e
le

ct
rò

ni
c 

or
ig

in
al

. C
om

pr
ov

i l
'a

ut
en

tic
ita

t d
el

 d
oc

um
en

t a
l w

eb
 d

el
A

ju
nt

am
en

t d
e 

G
ua

lb
a 

(h
ttp

s:
//g

ua
lb

a.
va

lle
so

rie
nt

al
.c

at
/O

A
C

/V
al

id
ar

D
oc

.js
p)

. U
til

itz
i e

l "
C

od
i p

er
 a

 la
 v

al
id

ac
ió

" 
qu

e 
ap

ar
ei

x
a 

la
 c

ap
ça

le
ra

.
Ì
40
c5
bb
5c
-0
43
7-
41
1e
-9
ef
0-
a1
4a
b1
0d
b6
43
;Î

 

 

 

 

 
 
Actua de Secretaria la que ho és de la Corporació municipal, Ana Maria Chacón Barreto. 
 
Assisteixen els senyors regidors que s’han esmentat anteriorment 
 
Es constata així l’assistència de tots els regidors de la Corporació municipal esmentats anteriorment,  per la 
qual cosa queda constituïda la Junta General Ordinària de la societat, de conformitat amb l'article 9 dels 
Estatuts socials.  
 
El Sr. President declara oberta la sessió tractant-se els acords inclosos en l’ordre del dia: 
-Nomenament de càrrecs 
- Aprovació comptes any 2020 
 
Després d’una breu deliberació s’adopten amb el quòrum de votació que es dirà els següents  
 
A C O R D S : 
 
1. L’Ajuntament Ple, en funcions de Junta General Ordinària de la societat PROMOCIONS MUNICIPALS 
GUALBA S.L., acorda nomenar membres del Consell d’Administració de la Societat Promocions 
Municipals Gualba SL, pel període estatutari de 4 anys, amb efectes del dia d’avui,  els senyors: 
 

- Ana Mª Chacón Barreto, major d’edat, soltera, amb DNI 77607035K,  i domicili al carrer Lluis 
Domènec 10  de Canet de Mar. 

 
 2. Primer.- Aprovar la Memòria, el Balanç, el Compte de Pèrdues i Guanys i, l’estat de canvis en el patrimoni 
net corresponent a l'exercici tancat el 31 de desembre de 2020, fent-se constar que no és necessari 
l'informe d'auditors externs perquè la societat pot formular els seus comptes de forma abreujada, al 
concórrer les circumstàncies de l'article 181, lletra a), b) i c) de la vigent L.S.A. 
 
Segon.- Aprovar la següent distribució del resultat de l’exercici: 
Pèrdues a compensar: 0,00€. 
 
Tercer.- S’aprova  la gestió del Consell d’Administració durant l’exercici de 2020 
 
Els anteriors acords s’adopten  per  unanimitat. 
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I no havent altres assumptes a tractar es dóna per finalitzada  la Junta General Ordinària de Promocions 
Municipals Gualba SL, aixecant-se l’acta de la reunió que és aprovada per unanimitat dels assistents i 
signada per l’Alcalde i la Secretaria actuants en la Junta 
 
2.0.- CONTROL ORGANS DE GOVERN 
 
2.1.- Donar compte del Decrets d'Alcaldia 
El Sr. Alcalde dóna compte dels decret d’Alcaldia que van del núm. 97/2021, de data 2 d’abril de 2021, 
de convocatòria del Ple ordinari del mes d’abril, al núm. 234/2021, de 28 de juny, de convocatòria del 
Ple ordinari del mes de juliol.  
 
I, el Ple es dona per assabentat. 
 
2.2.- Precs i Preguntes 
Seguidament es passa a donar resposta a les preguntes formulades pels regidors d’ERC a l’Ajuntament 
de Gualba: 
 
 1. Transport públic a les tardes. Davant l'increment de població i per tal de dotar de més serveis al poble, 

hi ha previsió d'augmentar la freqüència del bus regular? Concretament es tractaria de posar una 

freqüència més entre les 20h i les 21h, per poder tornar al poble al final del dia.  

El Sr. Alcalde comenta que la competència del transport urbà és de la Direcció General de Transport de 
la Generalitat. Explica que des de l’Ajuntament estem associats a l’AMTU que fa d’interlocutor i ens 
assessora una miqueta en tots aquests temes. Que des de l’Ajuntament contínuament fem, i no hem 
deixat de fer, peticions per millorar el servei de transport urbà i concretament del bus. Una de les 
problemàtiques més gran que hi havia a Gualba era aquells alumnes que deixaven de fer la ESO i 
continuaven amb els seus estudis al IES Baix Montseny i es quedaven sense una plaça en aquest bus que 
posa el Consell Comarcal i que paga la Generalitat. Un bus gratuït pels alumnes de la ESO però no pels 
del post obligatoris. En aquell moment es creava un problema que es generava més gran, i era que si 
quedava alguna plaça es podia accedir a ella pagant doncs un seient, però no hi havia per tothom, per 
tant mitjançant AMTU i parlant amb la direcció General de Transport la Generalitat es va fer la petició i 
es va proposar que hi hagués un bus regular que puntualment en els dies d’estudi es pogués arribar a 
L’IES. Això es va fer i cada any ens ho estan mantenint, de fet les peticions si que se’ns concedeixen. En 
aquest bus es dels que va més gent perquè poden anar estudiants i altres, i a s’obre és més econòmic 
que el seient que havien de pagar del bus de la ESO.  
També s’està treballant en peticions per fer arribar el bus a Renfe, hem fet la petició més d’una vegada 
de l’ampliació de l’horari de tarda a nocturn,  són aquests horaris que ens plantegeu de les 20.00 i les 
21.00. La Direcció General de transport valora aquestes peticions que es van fent i es continuaran fent i 
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dirà si són factibles o no, quan dic que són factibles ja no parlo en el tema econòmic, perquè no els hi 
surt rentable en cap, ni aquí ni a altres municipis, però estan en el deure de donar el servei, perquè si 
nomes té un ús o dos és dificultós. Després han de controlar el tema horaris per ruta, per tant qualsevol 
modificació que demanem afecta a tots els municipis de la ruta. En aquestes propostes abans de la 
pandèmia si que va sorgir la idea de buscar alternatives, es va arribar a parlar del taxi a demanda i 
esperem que algun dia podem arribar a una normalitat per poder engegar el taxi a la demana i buscar 
solució als busos. Aquesta pandèmia va provocar reducció del bus del dimecres de mig matí 
incomprensiblement, vam estar lluitant per a que tornessin a restablir i al cap de pocs dies el van posar i 
al passar la part més greu de la pandèmia continuava la cita prèvia i vam sol·licitar que es restablís el 
servei com el que teníem abans però això no vol dir que nosaltres no continuem fent les nostres 
peticions. 
 
La Sra. Olga Hernaiz diu que és qüestió d’anar demanant i demanant, insistint perquè es important 
aquest bus de tornada perquè es queda molta gent penjada.  
 
2. Subvencions per els casals del nens. És la mateixa des de fa 15 anys (2000€). La població infantil ha 

pujat molt i no és proporcional amb els nens que hi ha ara. Es preveu augmentar la subvenció?? Creiem 

és important per evitar que possible famílies es quedin sense optar al Casal de Gualba i busquin altres 

opcions fora del poble més econòmiques.  

L’alcalde dona la paraula al Sr. Josep Mª Duart. 
 
El Sr. Josep Mª Duart intervé explicant que com bé tot sabem és una acció del casal organitzada pel 
l’AMPA que ja rep una subvenció de l’Ajuntament de 9.000 euros i en aquest cas específicament no hi ha 
cap subvenció a l’AMPA sinó que la subvenció es fa directament a l’empresa que gestiona el casal, que 
és una empresa que es diu Mes temps lliure. Efectivament és una subvenció que donem amb una 
partida que està en els pressupostos per import de 2.100€ i, a més a més, aquesta partida és com altres 
accions que fem, nosaltres la recuperem perquè demanem una subvenció per poder cobrir això. És per 
reduir la despesa i poder dedicar altres imports dels pressupost a altres accions. Aquesta subvenció tot i 
dir que son 2.000 euros ha anat variant durant el temps perquè per exemple  el 2020 va ser 2.099, en 
canvi a 2019 va ser 951. Aquest import va variant pel volum de nens que hi ha i participen al Casal. A la 
pregunta també es fa una mica d’esment en que si els nens poden accedir pel tema del cost que pugui 
tenir el Casal,  com bé sabeu es fan unes bases, a través de serveis socials, que les famílies que vulguin 
rebre un ajut pel Casal d’estiu... això ho venim fent des de fa anys i de fins i tot en temps de pandèmia 
es va augmentar i vam reduir els requisits per a que es poguessin  beneficiar més famílies degut a la 
situació en  que ens trobàvem, malgrat això ... 2019 dues famílies, 2020 una família i al 2021 tres 
famílies. 
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El Sr. Josep Mª Duart afegeix que hi ha un tema que s’esmenta a la pregunta que és la proporcionalitat, 
que si l’ajut és de 2.000 euros i està augmentant la població infantil i en canvi el número de nens i nenes 
que assisteixen al casal és reduït, i això és així. Nosaltres aquí veiem un altre tema, que no és un tema 
que haguem d’entrar perquè com ja hem dit al principi s’ha de treballar des de l’AMPA , però cal 
replantejar el model de Casal que s’està realitzant perquè en altres èpoques que es feia altres tipus de 
casal hi havia més inscripcions. Penseu que si hi hagués més inscripcions les despeses comunes 
quedarien més repartides i això permetria que les quotes també baixessin. De fet aquests 2.000 euros fa 
15 anys també hi eren, hi havia 30 i funcionaven i en canvi ara hi ha molts menys i per això hi ha aquesta 
situació. Pensem que una manera seria augmentar el número de inscripcions que es repenses la mena 
de casal que tenim en el poble.  
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Josep Mª Duart i li passa el torn de paraula a la Sra. Olga 
Hernaiz la qual demana a la Sra. Marta Clopes si vol afegir alguna cosa.  
 
La Sra. Marta Clopes comenta que és una proposta que es repensi el model de Casal i que es tindrà en 
compte però els requisits dels ajuts que hi ha per una família mitja, com serien la majoria de la gent 
d’aquí,  i ella no coneix l’economia de tothom, doncs moltes famílies no poden demanar aquest ajut al 
no complir els requisits i el que passa es que el casals mes nombrosos presenten preus que l’AMPA de 
l’Escola Aqua Alba no pot presentar. Que a les darreres setmanes s’ha doblat el número de participants 
es permetria donar números més econòmics. Hi ha famílies que els crida l’atenció els preus dels casals 
d’altres pobles del costat. Simplement que s’han de presentar uns números a les famílies que es una 
oferta molt desequilibrada amb números de casals de pobles del voltant.   
 
El Sr. Josep Mª demana el torn de paraula i diu que en el tema de l’ajut, Serveis Socials té les directrius 
de flexibilitzar al màxim l’accés a les famílies i el comentari de Serveis Socials és que no hi ha famílies 
que no els puguin demanar per no reunir els requisits, sinó que manquen famílies que les vulguin 
demanar. L’altre és un tema que els números inicials son números més elevats per si no arriben, s’ha de 
dir que l’AMPA té un pressupost elevat a part de la subvenció i que hi ha un romanen important amb el 
que es podria jugar, però això no és una cosa que l’Ajuntament hagi de dir sinó que l’AMPA ha de 
treballar. 
 
3. Gestió Aigües residuals, quines accions estan previstes per evitar abocaments a la riera? 

El Sr. Alcalde dona el torn de paraula al Sr. Antoni Peinado. 

El Sr. Peinado demana que siguin més concrets a la pregunta. Comenta que des de l’Ajuntament no 
tenim coneixement que a la riera de Gualba hi hagi cap abocament o voleu que us expliqui alguna cosa 
més de manteniment de la xarxa de sanejament que per cert ha sortit al butlletí tota la explicació de 
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millores i manteniment de coses que s’han anat fent en aquest últim trimestre. Per això us demano que 
concreteu una miqueta més per poder donar-vos més informació.  
 
Intervé la Sra. Raquel Brosa dient que és per concretar el Polígon de Gualba de Baix i Royal. Que a 
Gualba de baix per dues vegades que hem anat a passejar al mes de febrer i març hem vist una altra 
vegada abocaments i era perquè ho hem vist, quan es va fer la neteja amb Gualba Creactiva també ho 
vam veure i vam fer fotos i nosaltres també i voldríem saber que s’ha fet alguna cosa i si es seria o és un 
pegat i les bombes i el tema del Royal si està pendent d’arreglar o com està. 
 
El Sr. Peinado explica que en el Polígon tal com s’ha posat en el butlletí hi ha dos bombaments. Les dues 
bombes existent són les que hi havia inicials, quan es va fer el polígon i tenen els seus anys i s’han anat 
reparant però ha arribat el moment que ja no donaven per més, això donava quan les bombes deixen de 
funcionar, que vol dir que s’ha posat algun drap o algun material a les hèlices que suposa que quan està 
ple sobreeixí i va a parar a la Tordera, allà on vosaltres sabeu. Aquests dues bombes s’ha fet una inversió 
aproximada de 1.600 euros cada una i s’ha fet la substitució i tenim l’altra per muntar-la. Amb aquest 
canvi creiem que durant uns anys no ens trobem amb aquestes avaries, que no vol dir que si s’encallen 
les bombes per algun motiu que li entra alguna cosa que impedeixi el funcionament de les hèlices, 
deixaran de funcionar, a més a més sabem que quan hi ha episodis grans de pluja les canonades ja no 
donen més i sobreeixí, són fenòmens puntuals com el Glòria o com una avaria, però com sabeu cada dia 
la brigada municipal fa la revisió de tota la xarxa de sanejament i per tant i possible anomalies que 
puguin averi es detecti. Per tant és un bombament que porta a la depuradora, que es va poder fer 
gràcies a l’Ajuntament i als propietaris del Polígon i que va ser una obra molt important. Respecte al 
Royal tenim una part del Royal I i Royal II que és Menéndez Pelayo i la part del C. Diada que està 
connectada a la depuradora de Riells i per una altra banda el C. Alfons X el Savi. Que el problema prové 
de fa molts anys, que en el moment  que des de fa molts anys que es va recepcionar i com ja us hem 
explicat en anteriors vegades que ho heu demanat es va posar fil a l’agulla a través del Consorci Besos 
Tordera, que es l’ACA qui delega totes aquestes tasques de millores o estudis.  Que l’Ajuntament va 
tenir una primera visita amb el Consorci Besos Tordera ha demanda de l’ACA, arran de l’escrit que vau 
entrar a l’ACA demanant informació. L’ACA juntament amb el Consorci del que som col.laboradors es va 
fer una visita per poder constatar l’escrit i el sistema de sanejament estava correctament però que hi 
havia això. Aquesta visita va ser l’any passat i vam anar avançant i ja tenim una primera valoració de 
diferents alternatives de les quals que la millor seria la que veuen més viable és fer el bombament del 
punt més baix d’Alfons X cap a Menendez Pelayo i totes les aigües del Royal vagin cap a Riells, això 
suposa que a banda de la despesa econòmica s’hagi de fer un conveni amb l’Ajuntament de Riells per 
pagar-li tota la despesa de manteniment de bombaments i de depuradora que això suposarà. Estem en 
el punt de redactar l’alternativa més viable i de quedar d’acord amb l’Ajuntament de Riells i tirar obra 
endavant. La redacció del projecte es podrà fer aquest any i l’obra s’haurà de buscar el finançament que 
seria pel 2022 perquè el cost més econòmic de l’obra és de 250.000 euros i pel pressupost de 
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l’Ajuntament, que a vegades en inversió no arribem a 150.000 euros, haver d’assumir un cost en inversió 
només d’un bombament o depuradora és difícil, s’ha de buscar finançament que segurament serà a 
través del Consorci Besos Tordera i que l’any vinent es pugui tirar endavant l’obra. 
 
La Sra. Olga Hernaiz comenta que el tema del Royal és un gran avançament i que ja tocava. 
 
El Sr. Peinado diu que tot és feina i que ara ens toca posar d’acord amb l’Ajuntament de Riells que totes 
les coses tenen el seu procés  
 
La Sra. Raquel Brosa diu que el tema del Polígon també les bombes van quedar obsoletes, que amb el 
Glòria no es pot dir res però que aquest any veure abocaments a la Tordera quan feia tan de temps que 
no plovia... 
 
4. Bretolades i actes incívics nocturns. Quines accions es duran a terme per evitar-los? Tots els pobles (i 

per tant brètols i malfactors) de la rodalia saben que a Gualba a la nit no hi ha cap mena de control. I 

això ara ja fa uns anys que ens està passant factura, amb actes delictius varis (de conducció imprudent, 

desperfectes, robatoris, etc).  Proposta de vigilant nocturn de guàrdia? 

 
El Sr. Alcalde diu que el tema dels actes incívics i bretolades és un problema a Gualba però també ho és 
a tots els pobles de l’entorn i que passa a tot arreu, ja que parla amb els diferents alcaldes i a tot arreu 
passa. El jovent no puja a Gualba perquè sap que no hi ha vigilància, bàsicament puja a Gualba perquè té 
contactes amb gent de Gualba, al igual que la gent de Gualba va a altres municipis perquè tenen 
contacte amb gent d’altres municipis. No ha de ser una acció de més vigilància ha de ser un tema de 
responsabilitat compartida, i m’explico perquè hi ha veïns i veïnes que detecten aquests actes incívics, el 
que haurien de fer és denunciar-los i a l’hora tots plegats controlar més els nostres fills. La major part de 
bretolades estan provocades pels veïns del poble perquè d’això tenim constància perquè encara que 
ningú acaba denunciant, t’acaba arribant d’una manera o una altra. Dir que no hi ha cap mena de 
control no és ben be així, durant l’any s’han fet diferents vigilàncies nocturnes per part dels vigilants i 
continuarem fent-les si cal, però hem de tenir present que els recursos humans dels que disposem són 
els que tenim i que això els guàrdies tenen els seus horaris i difícilment és poden cobrir totes les franges 
horàries, però a més a més no poden anar sols perquè es necessari que vagin acompanyats. No hem 
d’oblidar que nosaltres tenim guàrdies municipals i no tenim policia local i que la competència de 
seguretat ciutadana, principalment, recau sobre el cos de mossos d’esquadra. Nosaltres amb els Mossos 
d’esquadra estem en contacte continu i quan hi ha increment d’una d’aquestes accions incontrolades 
també ho comuniquem i demanem que hi hagi més presencia de mossos tot i que es difícil cobrir totes 
les hores i tots els indrets del municipi, tot i així, continuem treballant en el tema. Si ens permeteu una 
petita puntualització. Els robatoris s’ha d’apartar del col.lectiu de joves, les dades de mossos nomes es 
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poden comptabilitzar quan hi ha denúncia. Les úniques denúncies que s’estan cursant darrerament són 
en el polígon amb el tema dels robatoris dels comptadors d’aigua i les tapes de clavegueram.  
 
La Sra. Olga Hernaiz puntualitza que en cap moment s’ha enfocat en el tema dels joves, sinó que parlem 
d’actes incívics, bretolades, malefactors, gent que venen de fora perquè sap que no hi ha vigilància, però 
en cap moment nomenen als joves.  
 
El Sr. Marc Uriach comenta que les bretolades que comenten venen pel col·lectiu jove, el col·lectiu 
delictiu no venen en grup sinó individualment i com reflecteixen les dades de mossos no hi ha cap en 
cap de setmana.  
 
La Sra. Olga Hernaiz vol deixar clar que la seva pregunta ni molt menys anava encarada al col·lectiu jove 
sinó que el tema que es conegut que a Gualba no hi ha vigilància nocturna i la proposta és si hi ha 
possibilitat de vigilància nocturna a Gualba. 
 
El Sr. Marc Uriach contesta que donat els recursos que tenim s’han combinat algunes sortides i inviable 
cobrir totes les hores ni tots els llocs. 
 
Olga Hernaiz: Seria viable si es fes un tercer torn  
 
El Sr. Marc Uriach contesta que no es sols cobrir el tercer torn sinó que a la nit han d’anar dos i que no 
oblidem que el tema de la seguretat ciutadana es competència de mossos. 
 
5. Volem saber si l'ajuntament està disposat a habilitar espais a l'exterior on les associacions o entitats 

puguin dur a terme activitats que incloguin consum de begudes i menjar. 

El Sr. Marc Uriach dona el torn de paraula al Sr. Josep Mª. 
 
El Sr. Josep Mª comenta que si no han entès malament aquesta pregunta parla de dos temes... per un 
costat habilitació dels espais per poder fer celebracions, activitats lúdiques, etc i evidentment l’altra que 
va lligada amb això, que és el consum de beguda i de menjar. Bé, val a dir que a vegades les 
informacions que arriben per part de la tv es diuen alegrament  que es pot fer de tot però quan mires les 
normatives veus que les restriccions continuen estant vigents. A vegades tenim la sensació que ens 
passen una mica la pilota, a vegades diuen que es pot celebrar festa major però quan mires la normativa 
no es pot fer la festa major de sempre. Pel que fa al cas en concret, el Procicat feia esment a la Festa de 
Sant Joan parlava alegrament dels sopars a l’aire lliure o similars, i llegeixo textualment: 
“El consum d’aliments i begudes en trobades socials en espai públic nomes esta permès en espais 
habilitats amb mobiliari per aquest consum (àrea de lleure, de descans, de pícnic o similars)” com bé 
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sabeu a l’Ajuntament no en tenim cap d’aquestes àrees. Aquí al poble hi ha tres pícnics que son privats o 
concessió per l’Ajuntament no disposa de cap d’aquests espais que la normativa considera com a espai 
habilitat, els Ajuntaments podran ampliar aquests espais o habilitar-n’hi de nous de caràcter integral per 
a l’ús de espai no controlats, evidentment però  no ho podem fer, és més, abans posaríem un guàrdia 
nocturn, el que no podem fer es habilitar un pícnic a una part del poble que tindria un costos elevats i 
que evidentment no tindria sentit per això. Pel que fa a les normes que també diu aquí en aquests 
espais, suposadament serien habilitats i en el cas dels pícnics ho compleix es recomana que els grups no 
superin les 10 persones i mantenir els 2m de distancia entre persones. Entenem que això és un espai 
habilitat, entenem que l’Ajuntament no disposa d’aquests espais i no té els mitjans per crear-los. L’altra 
part és el cas de menjar i el beure, i la mateixa normativa i documents específics del Procicat parlen de 
que en el cas de les llicències de restauració diu que són els establiments habilitats amb el seu 
compliment normatiu els que poden oferir menjar i begudes, a més a més recordo que en un ple 
anterior vam deixar clar que el que havien de fer era facilitar a aquests establiments que tenim en el 
poble que ho han passat malament durant la pandèmia de no treure’ls-hi la possibilitat de anar fent 
caixa per mantenir el seu negoci. Per tant, les entitats a no ser que demanin una llicència de restauració, 
que es podria fer pagant la llicència corresponent a l’Ajuntament, segons les normes no estan habilitats. 
Per posar un exemple més clar, nosaltres com Ajuntament, la Comissió de Festes de l’Ajuntament de 
Gualba no tindrà una barra per la Festa Major a la plaça perquè no pot tenir una barra a la plaça, a més 
justament el que es va parlar es que ens interessa que els bars del voltant de la plaça pudin gaudir de 
tenir la festa major i obtenir el seu benefici. Aleshores crec que responem la pregunta dient que no 
tenim un espai habilitat i que encara que volguéssim tindria un cost elevat poder-ho fer i la segona es 
que sinó hi ha llicència les normatives no permeten distribuir menjar i beure. 
 
La Sra. Olga Hernaiz diu que aquí hi havia una mica de confusió com bé diu en Josep Mª de totes les 
informacions que arriben i la confusió és la interpretació de la normativa. Dona la impressió que és 
l’Ajuntament, en un moment donat, qui pugui habilitar un espai per fer l’activitat. 
 
El Sr. Josep Mª  insisteix que és el que ha llegit, els Ajuntaments poden muntar un de nou de caràcter 
temporal per poder afavorir l’ús i evitar espais no controlats, però es això abans et diu que és un espai 
d’aquests...és un espai habilitat amb mobiliari per aquest consum, en àrees de lleure, de descans, de 
pícnic... 
 
La Sra. Raquel Brossa explica que ells Interpreten els espais habilitats han de tenir les llicència però els 
espais que no estan habilitats com barres de festes major, sopars de festa major, de carmanyola, amb el 
Procicat els ha d’habilitar l’Ajuntament. Ells han parlat amb els Ajuntaments de Riells i Hostalric que fan 
sopar a la fresca en tots els dies de la festa major, els ajuntaments els habiliten l’espai, és més una barra 
de comissió de festes no té llicència. Però l’Ajuntament les habilita. Entenem i també vaig parlar amb el 
tècnic municipal de Riells i amb el PROCICAT de la Generalitat de Catalunya i el noi em va dir que els per 
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fer sopars de carmanyola o barres, el procicat ho permet però es l’Ajuntament quan no està habilitat 
que no hi ha taules, com és una pista poliesportiva qui ho ha d’habilitar. Li vaig preguntar que vol dir 
habilitar i el noi va contestar que havia de permetre muntar l’espai. Llavors parlant amb la Montse de 
l’Ajuntament ens va dir que no teníen mans per habilitar l’espai, no llicència, mans i li vaig dir jo no veig 
als regidors habilitant l’espaís, perquè no veig a la Colau anant a habilitar altres barris però penso que 
les associacions son les que han d’habilitar amb els protocols COVID que tenim amb Casal, nosaltres 
tenim un protocol COVID que diu que si poses taules i cadires has de desinfectar, guardar la distancia de 
seguretat i nosaltres diem que l’espai que s’habilita es perquè hi hagi un control d’aforament i partir de 
l’associació que ho estigui demanant, de fet l’Ajuntament diria SI habiliteu aquest espai per fer això, 
però heu de tenir els protocols COVID. També heu dit que s’ha de donar diners als bars del poble però el 
que passa a Gualba de Baix i Royal es que les activitats que fem son físiques i a Gualba de Baix no hi ha 
cap bar, que passa que si un nen vol beure aigua o un suc o es fa activitats de ioga i es vol oferir un 
refresc, no tenim la possibilitat. Interpreten que com hi ha molts pobles que sense llicència estan 
habilitant aquests espais que s’habiliten durant els dies de festa per donar el servei donat que no tenen 
cap bar a prop. El de la Generalitat em va dir que els espais que no estaven habilitats s’havien 
d’habilitar. El que heu respòs no correspon a la resposta que em va donar el senyor de la Generalitat. 
 
El Sr. Josep Mª Duart intervé dient que ha llegit textualment les normatives i quan es llegeix textualment 
jo crec que s’entenen. Tu has parlat molt de interpretem, penso...Nosaltres com a administració pública 
no podem interpretar i pensar, hem d’executar les normatives. Poso un exemple la setmana anterior es 
va dur a terme l’activitat de llegendes del Montseny, vam estar mirant la possibilitat de donar encara 
que fos aigua i no es va poder fer. I som l’Ajuntament que podríem haver habilitat un espai però no es va 
poder fer perquè les normes són molt clares. Si la gent ha de compatir menjar les taules han d’estar 
separades, han de ser un màxim de 10 persones... per tant si altres diuen altres coses o interpreten 
d’una altra manera allà ells. 
 
La Sra. Raquel Brosa intervé i el Sr. Josep Mª Duart li demana que li deixi acabar.  
 
El Sr. Josep Mª diu que molt bé pensar i molt bé interpretar però que les normes les he llegit 
textualment i són les que hi ha i el tema d’habilitar espais.. poso exemples com el de festa major que he 
posat que serà similar a la del any anterior perquè no he llegit altres coses que ja tots sabeu... no es pot 
fer ball, la gent ha d’estar asseguda. Si vosaltres com a entitats voleu fer coses, les podeu fer al igual que 
l’Ajuntament les està fent però mirant la normativa vigent. Només voldria fer un matís... la vostra festa 
major i la nostra... La Festa Major de Gualba és la Festa major de Gualba, llavors hi ha entitats que 
organitzen les seves festes, però la Festa Major de Gualba és la que s’organitza al mes d’agost. Perquè 
penso que és important aclarir aquestes coses. 
Raquel Brosa intervé dient que nomes ho deia per diferenciar la Festa Major de Gualba i la Festa major 
del barri... Que farà 40 anys aquest any i que no podrem ni donar coca ni cava.  
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6. El carril bici planificat per unir Sant Celoni amb Riells, s'emmarca en el Pla Especial de Mobilitat del 

Vallès,  quines afectacions tindrà a Gualba el PEMV ? 

  .- Com afecta els veïns?, Tot i que el traçat aprofita algunes vies ja existents, ha provocat greuges a 

algun afectat?, com afectarà la circulació per la rotonda de la benzinera? 

El Sr. Alcalde explica que el Pla Especial de mobilitat dels Vallès, implica els dos vallesos, és un document 
gran que s’ha anat treballant però que a Gualba les operatives, ofertes en surten molt poques però no 
dir pràcticament cap. Al igual que altres pobles petits. Si que contempla la via ciclista que comenteu tot i 
que en un principi parlaven un sistema interurbà entre Sant Celoni i la Batlloria. Nosaltres en veure això 
fa un parell d’anys o tres  vam començar a parlar amb el Departament de Territori i Sostenibilitat i els 
vam fer veure que s’havia d’incloure com a Gualba tot i que era un connexió interurbana entre el mateix 
municipi (Sant Celoni i la Batlloria) passava per Gualba. Aquest projecte de la via ciclista va en paral.lel a 
un projecte que va més avançat que aquest que és el de la comarcal que vé des de Vilalba Sasserra, hi ha 
un projecte que desdobla la carretera amb un dos més un, vol dir que hi haurà trams que hi ha dos 
carrils en un sentit i després a la inversa amb una mitjana al mig que no deixi passar els cotxes d’un 
costat a un altre i així evitar els accidents. Amb aquest projecte de la comarcal 35 es porta treballant 
molt de temps i els més afectat de tots són els del restaurant Can Blanche. En un primer moment el 
projecte contemplava el tancament lateral i per tant el restaurant no tenia ni accés ni sortida a la l’espai, 
però nosaltres com Ajuntament vam dir que no podia ser. I per tant, s’hi està molt a sobre. Pel que fa a 
la via ciclista és un projecte que de moment no està tant desenvolupat tot i que el Departament de la 
Generalitat té documentació i van fent però va lligat a la comarcal C- 35. En aquest segon projecte s’ha 
fet pública les expropiacions que es puguin arribar a fer als veïns afectats i  a aquests veïns des de 
l’Ajuntament se’ls ha comunicat i qui ha cregut oportú ha presentat al.legacions. D’al.legacions hi ha 
hagut una. Llavors quan vingui el tema de la via ciclista es farà el mateix perquè el format és el mateix. 
Pel que fa a l’afectació de la rotonda no quedaria afectada ja que el pas es com si anessis a la BP amb un 
pas de vianants.  
 
El Sr. Josep Mª Duart vol afegir que donat que el Ple es una eina que ens permet adreçar-nos a tothom, 
per part nostra voldríem aclarir un aspecte en relació al Butlletí. El butlletí es un butlletí municipal amb 
tres parts: la part política (on els partits polítics expliquem el que volem), una part d’explicació de 
govern i informació a la ciutadania on expliquem activitats i sanejament i una tercera part que és la 
revista d’entitats. Evidentment cada un pot treballar com vulgui cada una de les part, per exemple al 
tema de la manifestació política vosaltres des de fa un temps no presenteu, esteu en el vostre dret, 
nosaltres la part d’acció de govern la anem treballant i el que volem deixar clar és que la part d’entitats 
nosaltres ni toquem, ni esmenem,  ni tant sols corregim les faltes d’ortografia. Nosaltres simplement el 
que fem és que el personal de l’Ajuntament encarregat d’aixó sol.licita a les entitats que presentin el seu 
escrit i tal qual es publica, a no ser que hi hagi alguna foto que no es vegi bé, o es demani el canvi de 



DOCUMENT

ACTA_PLE
ÒRGAN

SEGURETAT CIUTADANA
REFERÈNCIA

0004-000005-2021

Codi Segur de Verificació: 40c5bb5c-0437-411e-9ef0-a14ab10db643
Origen: Administració
Identificador document original: ES_L01081000_2021_1771846
Data d'impressió: 10/02/2022 20:57:38
Pàgina 25 de 25

SIGNATURES

1.- MARC URIACH CORTINAS (Alcalde), 27/09/2021 08:46:28
2.- ANA MARIA CHACÓN BARRETO (Secretaria-Interventora), 27/09/2021 08:48:35

A
JU

N
T

A
M

E
N

T
 D

E
 G

U
A

LB
A

A
qu

es
t d

oc
um

en
t é

s 
un

a 
cò

pi
a 

au
tè

nt
ic

a 
de

l d
oc

um
en

t e
le

ct
rò

ni
c 

or
ig

in
al

. C
om

pr
ov

i l
'a

ut
en

tic
ita

t d
el

 d
oc

um
en

t a
l w

eb
 d

el
A

ju
nt

am
en

t d
e 

G
ua

lb
a 

(h
ttp

s:
//g

ua
lb

a.
va

lle
so

rie
nt

al
.c

at
/O

A
C

/V
al

id
ar

D
oc

.js
p)

. U
til

itz
i e

l "
C

od
i p

er
 a

 la
 v

al
id

ac
ió

" 
qu

e 
ap

ar
ei

x
a 

la
 c

ap
ça

le
ra

.
Ì
40
c5
bb
5c
-0
43
7-
41
1e
-9
ef
0-
a1
4a
b1
0d
b6
43
;Î

 

 

 

 

format de pdf a word... i volem remarcar això perquè pensem que és greu i difamatori que algunes 
persones, inclús de la vostra llista, puguin anar dient que es manipulen, es toquen o que no es publiquen 
determinades coses perquè això afecta a la professionalitat de les persones, personal de l’Ajuntament, 
que estan fent això. Si ens dieu que estem explicant coses que no s’estan fent a la part política, ho 
assumim nosaltres, però el que no podem fer es difamar a les persones que estan treballant, 
simplement en rebre una informació i en publicar-ho. 
   
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària Interventora, estenc aquesta acta. 
 
 
La Secretària Interventora                                                      L’alcalde, 
Signat electrònicament 

 

 

 

 

 

 

 

 


